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Protokół nr XXXII/17 
z obrad XXXII sesji Rady Gminy Stargard 

z dnia 15 września 2017 r. 
 
 
AD 1. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
- OTWARCIE OBRAD XXXII SESJI RADY GMINY STARGARD 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal dokonał otwarcia obrad XXXII sesji Rady 
Gminy Stargard w dniu 15 września 2017 roku o godz. 10.10 
 
 -  STWIERDZENIE QUORUM 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 
było 15 radnych, co stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przywitał wszystkich przybyłych na obrady 
sesji: 
Wójta Gminy Kazimierza Szarżanowicza,  
Zastępcę Wójta Jerzego Makowskiego,  
Kierownik Referatu Finansowego Jolantę Szymańską,  
Radcę Prawnego Patrycję Rybak- Dębińską, 
sołtysów (lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 
- ZATWIERDZENIE PORZĄDKU OBRAD 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XXXII sesji Rady 
Gminy Stargard jaki radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o terminie sesji, który 
przedstawia się następująco: 
1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie obrad XXXII sesji Rady Gminy Stargard 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXXI z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 21 lipca 
2017 r. 
- zatwierdzenie porządku obrad 
2. Interpelacje radnych 
3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji 
Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Stargard, opracowanego w ramach realizacji 
projektu pn. „Zintegrowany Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Szczecińskiego Obszaru 
Metropolitalnego” 
4.Podjecie uchwały w sprawie zatwierdzenia Diagnoz zapotrzebowania szkół prowadzonych 
przez Gminę Stargard na wsparcie z EFS w ramach Osi Priorytetowej VIII Edukacja, 
Działania 8.3 Wsparcie szkół i placówek prowadzących kształcenie ogólne oraz uczniów 
uczestniczących w kształceniu podstawowym, gimnazjalnym i ponadgimnazjalnym w ramach 
Strategii ZIT dla Szczecińskiego Obszaru Metropolitalnego 
5. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły 
6. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły 
7.Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły 
8. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły 
9. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2017-2023 
12. Informacja Wójta Gminy o zagospodarowaniu przejmowanego oraz planowanego 
do przejęcia mienia od Agencji Nieruchomości Rolnych  
Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
13. Informacja Wójta Gminy na temat realizacji składanych wniosków w sprawie 
sporządzania lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
14. Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2017 roku oraz 
ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2017/2018 
Stanowisko Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
15. Ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy  
Opina komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
16. Analiza realizacji budżetu gminy za I-sze półrocze 2017 roku 
Opina komisji rewizyjnej 
17. Analiza przyznanych dotacji przez Urząd Gminy dla klubów sportowych i sposób ich 
wykorzystania 
Opinia komisji rewizyjnej 
18. Kontrola wybranej inwestycji zakończonej w 2016 roku 
Opinia komisji rewizyjnej 
19.Informacja Wójta Gminy nt. działalności w okresie międzysesyjnym 
20. Informacja Przewodniczącego Rady nt. działalności w okresie międzysesyjnym 
21. Odpowiedzi na interpelacje radnych 
22. Wolne wnioski i zapytania 
23. Sprawy różne 
24. Ustalenie terminu następnej sesji 
25.Zamknięcie obrad sesji 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 15 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się” 0, przyjęła porządek obrad XXXII sesji Rady Gminy 
Stargard i według tego porządku obradowała.  
 
- PRZYJĘCIE PROTOKOŁU NR XXXI/17 Z OBRAD SESJI RADY GMINY STARGARD 
Z DNIA 21 LIPCA 2017 R. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu z obrad XXXI sesji Rady Gminy z dnia 21 lipca 2017 r. bez odczytywania. 
Rada Gminy Stargard jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”, przyjęła protokół z obrad XXXI sesji 
Rady Gminy z dnia 21 lipca 2017 r.  
 
AD 2.INTERPELACJE RADNYCH 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
 
AD 3. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXXII/222/17 ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ W SPRAWIE 
PRZYJĘCIA I WDROŻENIA DO REALIZACJI PLANU GOSPODARKI NISKOEMISYJNEJ 
DLA GMINY STARGARD, OPRACOWANEGO W RAMACH REALIZACJI PROJEKTU PN. 
„ZINTEGROWANY PLAN GOSPODARKI NISKOEMISYJNEJ SZCZECIŃSKIEGO 
OBSZARU METROPOLITALNEGO” 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 
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Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami  za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXXII/222/17 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia i wdrożenia do 
realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Stargard, opracowanego w ramach 
realizacji projektu pn. „Zintegrowany Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Szczecińskiego 
Obszaru Metropolitalnego”, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
AD 4. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXXII/223/17 W SPRAWIE ZATWIERDZENIA DIAGNOZ 
ZAPOTRZEBOWANIA SZKÓŁ PROWADZONYCH PRZEZ GMINĘ STARGARD NA 
WSPARCIE Z EFS W RAMACH OSI PRIORYTETOWEJ VIII EDUKACJA, DZIAŁANIA 8.3 
WSPARCIE SZKÓŁ I PLACÓWEK PROWADZĄCYCH KSZTAŁCENIE OGÓLNE ORAZ 
UCZNIÓW UCZESTNICZĄCYCH W KSZTAŁCENIU PODSTAWOWYM, GIMNAZJALNYM 
I PONADGIMNAZJALNYM W RAMACH STRATEGII ZIT DLA SZCZECIŃSKIEGO 
OBSZARU METROPOLITALNEGO  
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej do 
projektu uchwały Nr XXXII/223/17 w sprawie zatwierdzenia Diagnoz zapotrzebowania szkół 
prowadzonych przez Gminę Stargard na wsparcie z EFS w ramach Osi Priorytetowej VIII 
Edukacja, Działania 8.3 Wsparcie szkół i placówek prowadzących kształcenie ogólne oraz 
uczniów uczestniczących w kształceniu podstawowym, gimnazjalnym i ponadgimnazjalnym 
w ramach Strategii ZIT dla Szczecińskiego Obszaru Metropolitalnego. 
Komisja Rewizyjna przychyliła się do propozycji radnej Wiesławy Kuśnierz o zmianę 
w tytule uchwały poprzez rozwinięcie skrótów EFS i ZIT. 
 
Rada Gminy Stargard jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”, przyjęła wniosek. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały 
uwzględniający przyjęty wniosek i poddał pod głosowanie.  
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami  za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXXII/223/17 w sprawie zatwierdzenia Diagnoz zapotrzebowania szkół 
prowadzonych przez Gminę Stargard na wsparcie z Europejskiego Funduszu Społecznego w 
ramach Osi Priorytetowej VIII Edukacja, Działania 8.3 Wsparcie szkół i placówek 
prowadzących kształcenie ogólne oraz uczniów uczestniczących w kształceniu 
podstawowym, gimnazjalnym i ponadgimnazjalnym w ramach Strategii Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych dla Szczecińskiego Obszaru Metropolitalnego, która stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 
 
AD 5. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXXII/224/17 W SPRAWIE STWIERDZENIA 
PRZEKSZTAŁCENIA SZKOŁY 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 
Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 
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• 15 głosami  za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXXII/224/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły, która 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
AD 6. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXXII/225/17 W SPRAWIE STWIERDZENIA 
PRZEKSZTAŁCENIA SZKOŁY 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 
Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami  za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXXII/225/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły, która 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
AD 7. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXXII/226/17 W SPRAWIE STWIERDZENIA 
PRZEKSZTAŁCENIA SZKOŁY 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 
Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami  za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXXII/226/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły, która 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
AD 8. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXXII/227/17 W SPRAWIE STWIERDZENIA 
PRZEKSZTAŁCENIA SZKOŁY 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 
Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami  za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXXII/227/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły, która 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
AD 9. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXXII/228/17 W SPRAWIE STWIERDZENIA 
PRZEKSZTAŁCENIA SZKOŁY 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 
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Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami  za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXXII/228/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia szkoły, która 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
AD 10. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXXII/229/17 W SPRAWIE ZMIAN BUDŻETU GMINY 
NA 2017 R. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 
Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami  za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXXII/229/17 w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r., która stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu. 
 
AD 11. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXXII/230/17 W SPRAWIE UCHWALENIA ZMIANY 
WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ NA LATA 2017-2023 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 
Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami  za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXXII/230/17 w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2017-2023, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
AD 12. INFORMACJA WÓJTA GMINY O ZAGOSPODAROWANIU PRZEJMOWANEGO 
ORAZ PLANOWANEGO DO PRZEJĘCIA MIENIA OD AGENCJI NIERUCHOMOŚCI 
ROLNYCH 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię Komisji do Informacji Wójta Gminy o zagospodarowaniu 
przejmowanego oraz planowanego do przejęcia mienia od Agencji Nieruchomości Rolnych 
w brzmieniu jak niżej: 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 11 września 
2017 r. zapoznała się z Informacją Wójta Gminy o zagospodarowaniu przejmowanego 
oraz planowanego do przejęcia mienia od Agencji Nieruchomości Rolnych, Komisja 
wyrażając swoją opinię informację przyjęła. 
 
Radni uwag i pytań do ww. tematu nie zgłosili. 
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AD 13. INFORMACJA WÓJTA GMINY NA TEMAT REALIZACJI SKŁADANYCH 
WNIOSKÓW W SPRAWIE SPORZĄDZANIA LUB ZMAINY MIEJSCOWEGO PLANU 
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO ORAZ STUDIUM UWARUNKOWAŃ 
I KIERUNKÓW ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO GMINY  
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła stanowisko Komisji do Informacji Wójta Gminy na temat realizacji składanych 
wniosków w sprawie sporządzania lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego oraz Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy, a mianowicie: 
Komisja Gospodarki Mienia i Budżetu na posiedzeniu w dniu 11 września 2017 r. zapoznała 
się z Informacją Wójta Gminy na temat realizacji składanych wniosków w sprawie 
sporządzania lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy i wyrażając swoje 
stanowisko, Komisja informację przyjęła. 
 
Radni uwag i pytań do ww. tematu nie zgłosili. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz zabierając głos powiedział, że ma dodatkową 
informację, gdyż na posiedzeniu Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu podjęta 
została dyskusja na temat prac nad opracowywaniem planu miejscowego w obrębie Golczewo 
dla terenów przemysłowych i w związku z tym, że wpłynęła negatywna Decyzja Ministra 
Rolnictwa w tej sprawie, Komisja stanęła na stanowisku, żeby kontynuować prace i wystąpić 
do Ministra o ponowne rozpatrzenie wniosku i takie pismo zostało wysłane. 
 
AD 14. OCENA DZIAŁALNOŚCI OŚRODKA ADMINISTRACYJNEGO SZKÓŁ ZA I-SZE 
PÓŁROCZE 2017 ROKU ORAZ OCENA PRZYGOTOWANIA SZKÓŁ DO ROKU 
SZKOLNEGO 2017/2018 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zabierając 
głos powiedział, że z przedstawionej informacji wynika, że szkoły są w 60 procentach 
wyposażone w podręczniki, a pracownie jeszcze nie istnieją. W opinii Przewodniczącego 
reforma została wprowadzona za szybko.  
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię Komisji do tematu Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze 
półrocze 2017 roku oraz ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2017/2018, 
a mianowicie: Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 12 września 
2017 zapoznała się z informacją do tematu Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego 
Szkół za I-sze półrocze 2017 roku oraz ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 
2017/2018 i wyrażając swoje stanowisko, Komisja informację przyjęła. 
 
Radni uwag i pytań do ww. tematu nie zgłosili. 
 
AD 15. OCENA STANU OCHRONY PRZECIWPOŻAROWEJ NA TERENIE GMINY 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię Komisji do tematu Ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy, 
a mianowicie: Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 12 września 
2017 zapoznała się z informacją do tematu Ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie 
gminy i zwróciła uwagę na potrzebę termomodernizacji obiektów OSP ze względu na koszty 
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utrzymania tych budynków, szczególnie zimą. Komisja wyrażając swoją opinię informację 
przyjęła. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zabierając głos powiedział, że jest potrzeba 
ocieplenia i wyremontowania budynków OSP i należy zabezpieczyć środki w nowym 
budżecie na ten cel. 
 
Radny Mariusz Klewin powiedział, że środki w budżecie na ten cel, jeśli chodzi o budynek 
OSP w Pęzinie są i elewacja ma być zrobiona jeszcze w tym roku. 
 
Radny Maciej Lipka  zabierając głos powiedział o potrzebie wykonania odwodnienia 
świetlicy w Żarowie. 
 
Radny Józef Tracz zwracając się do Przewodniczącego Rady Gminy powiedział, że Komisja 
Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu była w terenie i sporządziła protokół 
zapotrzebowania stwierdzając potrzebę remontu tych obiektów. 
 
Radny Maciej Lipka  dodał, że Komisje zgłaszają potrzeby, a rolą Urzędu jest, żeby 
zrealizować to, co stwierdziła Komisja. 
 
Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos powiedziała, że ważnym tematem jest kwestia 
hydrantów w miejscowościach. Radna na podstawie informacji podała ilość hydrantów 
w poszczególnych miejscowościach i zwróciła uwagę, że nie przybywa nowych, a jak dodała 
są normy i odległości, które powinny zostać spełnione. Kontynuując radna powiedziała, 
że trzeba zwrócić uwagę na ten problem i przy wydawanych decyzjach o warunkach 
zabudowy należy wymagać budowę hydrantów. 
 
AD 16. ANALIZA REALIZACJI BUDŻETU GMINY ZA I-SZE PÓŁROCZE 2017 ROKU 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię Komisji 
Rewizyjnej do następujących dokumentów: 
- informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Stargard za I półrocze 2017 roku 
(informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 
- informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stargard 
za I półrocze 2017 r. (informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 
- informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury 
za I półrocze2017 r. (informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 
 
Komisje przeanalizowały ww. informacje i je przyjęły. 
 
Radni uwag i pytań do ww. tematu nie zgłosili. 
 
AD 17. ANALIZA PRZYZNANYCH DOTACJI PRZEZ URZĄD GMINY DLA KLUBÓW 
SPORTOWYCH I SPOSÓB ICH WYKORZYSTANIA 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała, że podczas omawiania 
analizy o przyznanych dotacjach przez Urząd Gminy dla klubów sportowych i sposobu ich 
wykorzystania zrodziło się szereg pytań i wątpliwości związanych z opłatami związkowymi, 
sędziowskimi i kosztami za transport czy ubezpieczenie zawodników. Przewodnicząca 
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dodała, że Komisja zwróciła uwagę, że jest duża rozpiętość w tych opłatach między klubami 
i Komisja chciałaby te kwestie wyjaśnić. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski powiedział, że jeżeli chodzi 
o ubezpieczenie to często drużyny pokrywają z środków własnych. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz wyjaśnił skąd biorą się różnice i powiedział, że 
zacznie od wyjaśnienia opłat sędziowskich, gdzie wysokość składki zależy od tego, w jakiej 
klasie gra dana drużyna i jak powiedział na to nie ma wpływu, np. Orzeł Małkocin grał tylko 
pół sezonu w klasie B, dlatego taka mała opłata, Orzeł Grzędzice cały rok w klasie A,  
Pomorzanin Krąpiel pół sezonu w klasie A, a potem w „okręgówce”, Orzeł Pęzino pół sezonu 
w „okręgówce”, a pół w klasie A i tu jest obowiązek posiadania dwóch drużyn, WODR 
Barzkowice w klasie A, Zenit Koszewo pół sezonu w klasie A, Sparta Skalin pół sezonu w 
klasie B i pół w A, Dęby Rogowo w klasie B, Zorza Tychowo w klasie A. 
Następnie Wójt wyjaśnił, że jeżeli chodzi o opłaty sędziowskie, to Gmina zawsze zwraca się 
z prośbą do ZZPN, że by na mecze kierować sędziów z okolicy. Odnośnie transportu 
na mecze, Wójt powiedział, że im dłuższe wyjazdy, tym opłaty są wyższe, a drużyny 
w wyższych klasach mają mecze daleko. Ponadto Wójt dodał, że niektóre drużyny na mecze 
jeżdżą własnym transportem. Kontynuując Wójt wyjaśnił, że różnice w ubezpieczeniu 
wynikają z faktu, że niektórzy sami ponoszą te opłaty, jako udział własny. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda po wyjaśnieniach Wójta Gminy 
Kazimierza Szarżanowicza, przedstawiła opinię Komisji Rewizyjnej: 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 13 września 2017 r. Komisja Rewizyjna 
po zapoznaniu się z Analizą o przyznanych dotacjach przez Urząd Gminy dla klubów 
sportowych i sposób ich wykorzystania, wyrażając swoją opinię przyjęła tę informację. 
 
AD 18. KONTROLA WYBRANEJ INWESTYCJI ZAKOŃCZONEJ W 2016 ROKU 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała, że kontrola dotyczyła 
obiektu kontenerowo-rekreacyjnego w Lipniku. Przewodnicząca poinformowała, że nie ma 
jeszcze ostatecznych wniosków oraz protokołu z kontroli i zostaną przedstawione te 
informacje, które udało się na te chwilę zebrać. Przewodnicząca poprosiła o omówienie 
przeprowadzonej kontroli radną Wiesławę Kuśnierz.  
 
Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos powiedziała, że w dniach 4 i 7 września odbyła 
się przedmiotowa kontrola. Radna wyjaśniła, że sporządzany jest dopiero protokół z kontroli, 
dlatego informacja nie jest jeszcze pełna. Kontynuując radna przedstawiła uzyskane w toku 
kontroli informacje, a mianowicie, powiedziała, że dokumentację udostępnił kierownik 
Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pan Marek Dłużewski. Radna powiedziała, że 
dokumentacja do tej inwestycji rozpoczęła się w 2013 roku, natomiast inwestycja zaczęła się 
w lipcu 2016 r. Radna dodała, że w wyniku kontroli dokumentów, nie stwierdzono żadnych 
nieprawidłowości, jak dodała, zwrócono jednak uwagę to, że w budżecie planowane było 
na tę inwestycję 100 tyś., a obecnie inwestycja kosztuje dwa razy drożej niż zakładano. Radna 
dodała, że komisja odbierająca obiekt przyjęła go bez uwag. Kontynuując radna powiedziała, 
że w listopadzie wykonane zostało ułożenie kostki brukowej i na tym zakończono prace 
w 2016 roku, ale jak dodała radna, to nie koniec inwestycji i według radnej nie będą to małe 
pieniądze. 
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Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 11.20 wznowił obrady sesji, 
po 20 minutowej przerwie. 
 
AD 19. INFORMACJA WÓJTA GMINY NT. DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 
MIĘDZYSESYJNYM 
 
Radni przed posiedzeniami komisji otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą 
wykonania zadań przez Gminę w okresie międzysesyjnym oraz zestawienie Zarządzeń Wójta 
Gminy Stargard. Informacja stanowizałącznik nr 15 do protokołu. 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz zabierając głos powiedział w uzupełnieniu 
do informacji, którą radni otrzymali, w jakich spotkaniach i uroczystościach uczestniczyli 
z Zastępcą Wójta Jerzym Makowskim, a mianowicie: 
- 07-08 sierpnia Konferencja SSOM w Szczecinie 
- 24 sierpnia Nabór na wolne stanowisko w Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
- 28 sierpnia Spotkanie z dyrektorami szkół i  awans zawodowy na nauczyciela mianowanego                         
- 30 sierpnia Uroczystości z okazji Święta Solidarności w kościele Św. Jana 
- 02 września Dożynki Gminne w Skalinie 
- 04 września Inauguracja roku szkolnego 2017/2018 
- 08-10 września Targi Rolne w Barzkowicach 
- 08 września Dożynki Sołeckie w Kurcewie 
- 08 września otwarcie świetlicy w Warchlinku 
- 09 września Dożynki Sołeckie w Witkowie Drugim. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał, czy radni mają pytania 
do informacji Wójta Gminy. 
Radni nie zgłosili pytań do informacji Wójta Gminy. 
 
AD 20. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY NT. DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 
MIĘDZYSESYJNYM 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal zabierając głos powiedział, że 
nie uczestniczył w Dożynkach Gminnych w Skalinie, ponieważ w tym czasie brał udział 
w uroczystościach dożynkowych w Częstochowie. Ponadto Przewodniczący nawiązał 
do obecnej sytuacji w rolnictwie związanej z warunkami atmosferycznymi, o szkodach, które 
wystąpiły, o szacowaniu szkód i niezebranych plonach. Przewodniczący dodał, że pomimo 
trudnej sytuacji dobrze,  że dożynki się odbyły i zapytał, gdzie odbędą się przyszłoroczne 
Dożynki Gminne. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że w przyszłym roku Dożynki Gminne 
odbędą się w ostatnią sobotę sierpnia w Witkowie Drugim. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal powiedział, że naszą Gminę było 
widać także na Targach Rolnych w Barzkowicach. Ponadto powiedział, że należą się 
szczególne podziękowania paniom z Koła Gospodyń Wiejskich w Skalinie, które od 17 lat 
uczestniczą w Targach. Przewodniczący dodał również, że Wójt Gminy podczas Targów 
przyznał dwie nagrody, jedną pani Aleksandrze Kotschendoff i dugą firmie SWISSPOL pana 
Zdzisława Kosikowskiego. Przewodniczący powiedział także, że uczestniczył w rozpoczęciu 
roku szkolnego w Szkole Podstawowej w Strachocinie.  
Następnie Przewodniczący poinformował o pismach, które wpłynęły do biura Rady Gminy, 
a mianowicie: 



- 10 - 
 

- pismo Prezesa Zarządu firmy Barter S.A. Pana Bogdana Rogaskiego dotyczące 
propozycji nawiązania współpracy w zakresie gazyfikacji. Firma oferuje ekologiczne 
rozwiązania energetyczne oparte o skroplony gaz ziemny, zwany LNG Ponadto firma oferuje 
długoterminową współpracę od projektowania, wykonawstwo po kompleksowe dostawy gazu 
LNG wraz z transportem. 
- pismo z Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie, przesłane pismo 
Pani Elżbiety Rafalskiej Ministra Rodziny, Pracy i Polityki  Społecznej dotyczące 
pracowników socjalnych. W piśmie poruszone zostały sprawy wskaźnika zatrudnienia 
w ośrodkach pomocy społecznej, wynagrodzeń pracowników socjalnych i dodatków 
za świadczenie pracy socjalnej w środowisku. 
- pismo Dyrektora SSOM Romana Walaszkowskiego z prośbą o rozważenie możliwości 
wsparcia finansowego gminy Brusy, która leży na terenie dotkniętym zniszczeniami. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że na Komisjach poruszany był ten temat 
i w jego opinii Gmina powinna pomóc choćby symbolicznie. Wójt powiedział, że zakłada, iż 
powinno się udać wygospodarować kwotę w granicach 20 tyś.  
 
- skarga Państwa Ewy i Jana Lachowicz dotycząca niezgodnej z prawem wycinki 25 drzew 
i zawartej w związku z tym Ugodą dotyczącą wykonania ogrodzenia, które według 
skarżących nie spełnia ich oczekiwań. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal skierował skargę do rozpatrzenia 
przez Komisję Rewizyjną, celem zbadania zasadności zarzutów i wypracowania stanowiska. 
 
AD 21. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH  
Brak interpelacji. 
 
AD 22. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA 
Brak wolnych wniosków i zapytań. 
 
AD 23. SPRAWY RÓŻNE 
 
Radny Mariusz Klewin zabierając głos powiedział, że zgłaszał już ten problem na komisji, 
a mianowicie chodzi o temat złego wykonania chodnika w Pęzinie. Jak wyjaśnił radny 
chodnik się rozpływa, jest nierówny i pofałdowany, ponadto zarasta zielenią. Radny 
powiedział, ż trzeba reagować dopóki jest gwarancja. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal powiedział, że trzeba pilnować tego, co jest 
określone w kosztorysie do prac przy wykonaniu chodnika. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
zwracając się do Wójta powiedział, że mieszkańcy Skalina proszą o zabezpieczenie 
krzyżówki przy krzyżu w Skalinie w lustro. Jak wyjaśniła radna jest to połączenie drogi 
powiatowej z gminną. 
 
Radny Mariusz Klewin powiedział, że wraca ponownie ten sam temat, który poruszał 
w czerwcu i lipcu, a mianowicie łatanie dziur w miejscowości. W opinii radnego Powiat 
dziwnie dzieli miejscowość, część miejscowości zostało załatane przed Targami 
w Barzkowicach, a pozostała cześć dalej jest dziurawa. 
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Radna Wiesława Kuśnierz zwróciła się z pytaniem do Wójta odnośnie informacji, która była 
rozpatrywana przez Komisję Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu, a mianowicie 
o sprawę przejmowania nieruchomości od ANR i sporządzania przez Gminę zmian planu 
miejscowego i Studium. Jak powiedziała z Informacji wynika, że ANR do czasu 
wprowadzenia zmian w planie i Studium. Radna dodała, że czas załatwiania tych spraw jest 
bardzo długi, a poza tym na niektóre pisma Gminy nie ma odpowiedzi od ANR. Radna 
zapytała, co Gmina zamierza w tej sprawie zrobić, czy planowana jest w przyszłości zmiana 
planu i Studium, po to żeby ANR mogła przekazać te działki Gminie. Radna powiedziała, 
że rozumie, iż to wiąże się z dużymi kosztami i czasem realizacji, ale cos trzeba zrobić, gdyż 
okazuje się, że podjęcie uchwały o przystąpieniu nic nie daje. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że takie były zapewnienia Agencji, 
że wystarczy uchwała o przystąpieniu i będą mogli nam przekazać działki. Jednak jak 
powiedział Wójt okazało się inaczej. Wójt dodał, że widzi dwa wyjścia, zmiana przepisów 
ANR, gdzie powinien wystarczyć zapis w Akcie notarialnym o tym, że przejęta przez Gminę 
działka będzie służyć na cel publiczny. Drugie rozwiązanie to kwestia namówienia ANR 
do wystawienia tych działek na sprzedaż, wtedy Gmina nabyłaby te działki w przetargu, 
bo w większości są to małe działki, którymi nikt poza Gminą nie byłby zainteresowany. 
Jak dodał Wójt zakup działek w przetargu to będą mniejsze koszty niż zmiana planu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal powiedział, że Solidarność umieściła punkt 
do zmian w ustawie odnośnie przekazywania działek gminom na działalność publiczną. 
Ponadto przewodniczący dodał, że do końca roku ma być nowelizowana ta ustawa. 
 
Radny Mariusz Sikorski zwracając się do Wójta i nawiązując do podjętej na tej sesji 
uchwały ws. zmian w budżecie, gdzie ujęte zostały środki na remonty dróg, zapytał, czy 
mieszkańcy ulicy Spacerowej w Grzędzicach doczekają się remontu. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że planowany jest remont ulicy 
Spacerowej, szczególnie, że niedługo odbędzie się przebudowa ulicy Gryfa, co spowoduje, 
że cały ruch będzie się odbywał ul. Spacerową, w związku z tym, jak powiedział Wójt trzeba 
ją odpowiednio przygotować. 
 
Radny Maciej Lipka  zabierając głos powiedział, że chciałby poruszyć temat, który wciąż 
wraca, a mianowicie przedłużenie ulicy Reymonta i kwestia jakości tej drogi. Jak powiedział 
radny mieszkańcy skarżą się na zły stan tej drogi i kwestię rozjeżdżania poboczy. 
Kontynuując radny zwrócił uwagę na zły stan techniczny drogi w Żarowie od remizy w górę 
do stadniny, gdzie powstało spore osiedle, jak dodał radny jest tam problem także 
z oświetleniem. Ponadto radny powiedział, że problem z oświetleniem jest także na końcówce 
Reymonta, w kilku punktach w Smogolicach, w Rogowie, a przede wszystkim 
na skrzyżowaniu Żarowo-Grzędzice. Następnie radny poruszył kwestię drogi Żarowo-
Grzędzice, gdzie buduje się coraz więcej domów, ponadto jest tam duże natężenie ruchu 
ciężarówek, które tranzytem objeżdżają przez miejscowości do Stargardu. W opinii radnego 
warto pomyśleć o zmianie organizacji ruchu, poprzez przesunięcie obszaru zabudowanego, 
zastosowanie progów zwalniających i ograniczenie ruchu ciężarówek, które nie mają nic 
wspólnego z budową domów w okolicy. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że zgadza się z wypowiedzią radnego 
i dodał, ze kilku mieszkańców Grzędzic zwróciło się z problemem, że samochody ciężarowe 
robią objazd przez Grzędzice-Żarowo do Stargardu. Wójt powiedział, że zwróci się 
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do Powiatu w jaki sposób rozwiązać ten problem, bo jak zaznaczył Wójt dla Grzędzic jest 
to poważny problem, ze względu na to, że jest ciasno, a ponadto nie ma chodników. 
 
Radna Małgorzata Cieplak zabierając głos poruszyła problem dróg wewnętrznych, które 
po intensywnych opadach uległy znacznemu zniszczeniu. Radna powiedziała, że 
w większości miejscowości jest problem zniszczonych dróg, z których po opadach deszczu 
spłynął żużel. W opinii radnej trzeba chociaż te drogi wyrównać. 
 
Radny Józef Tracz zwracając się do Wójta zapytał o drogę do Koloni Kiczarowo, gdzie miał 
być zwieziony gruz, który czeka w Ulikowie. Radny, zapytał, na jakim etapie jest kwestia 
wyjaśnienia własności tej drogi, gdyż mieszkańcy skarżą się na dojazd tą drogą. 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że był w terenie i wie jak wygląda sytuacja. 
Jak wyjaśnił problem polega na tym, ze połowa asfaltu przebiega przez nieruchomości 
jednego z właścicieli sąsiedniej działki, co jest spowodowane starymi podziałami 
geodezyjnymi. Gmina zwróciła się do właściciela tej działki o wykupienie i pan wyraził wolę 
przejęcia przez Gminę. Kontynuując powiedział, że spotkanie w tej sprawie odbyło się 
5 września z właścicielami tej działki. Gmina chciałaby wykupić od tych panów fragment tej 
drogi, tj. 1.5 m na odcinku około 80 metrów, bo tyle by wystarczyło, żeby rozwiązać 
tę sprawę. Zastępca dodał, że Gmina czeka na odpowiedź od właścicieli, bo powiedzieli, że 
się do nas zwrócą. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zabierając głos powiedział, że w związku 
z tym, że do 15 listopada trzeba złożyć projekt budżetu, zwrócił się do Wójta z prośbą 
o podjęcie rozmowy ze Starostą w sprawie wspólnych inwestycji drogowych, przede 
wszystkim chodzi o drogę w Sownie i Trzebiatowie. Jak powiedział Przewodniczący, jeżeli 
chodzi o Trzebiatów, to sołtys wielokrotnie zgłaszał problem objazdów przez tę miejscowość. 
Kontynuując Przewodniczący powiedział, że asfalt między kolonią Tychowo 
a Trzebiatowem, to zrobiły się dwa torowiska i samochodem osobowym się nie przejedzie, 
a jest to wina objazdów, gdyż w momencie wypadku na drodze krajowej nr 10, cały ruch jest 
puszczany tą drogą. Kwestia objazdów drogi nr 10 jest także problemem dla drogi 
w Tychowie, która także jest rozjeżdżona przez zwiększony ruch samochodów, które chcąc 
uniknąć kontroli Policji, objeżdżają przez Tychowo. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet powiedział 
o problemie dróg wewnętrznych, które są gruntowe, zaznaczając, że na terenie całej gminy 
jest jednakowa sytuacja w tej kwestii. Przewodniczący dodał, że ten problem się pogłębił 
po opadach tego lata i należy wyrównać te odcinki dróg, które uległy zniszczeniu. Ponadto 
radny zwrócił na fatalny stan drogi w Poczerninie. 
 
Radna Małgorzata Cieplak zabierając głos odniosła się do tematu dożynek i powiedziała, że 
w związku z tym, iż odbędą się one w przyszłym roku w Witkowie Drugim, tam gdzie 
powstała infrastruktura rekreacyjno-sportowa, chciałaby połączyć to z wkopaniem kamienia 
węgielnym pod budowę przyszłej świetlicy. 
 
Radny Janusz Łojko nawiązując do rozmów ze Starostą na temat wspólnych inwestycji 
drogowych, zwrócił się do Wójta o zwrócenie uwagi na drogę Klępino-Małkocin, gdzie 
przydałaby się ścieżka rowerowa i chodniki w miejscowościach, z uwagi na Szkołę 
w Małkocinie i Przedszkole w Klępinie, żeby zapewnić komfortowy dojazd. 
 



- 13 - 
 

AD 24. USTALENIE TERMINU NASTĘPNEJ SESJI 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania XXXIII sesji Rady 
Gminy Stargard i terminy posiedzeń komisji, a mianowicie: 
- XXXIII sesja Rady Gminy Stargard odbędzie się w dniu 27 października 2017 r. o godz.  
10.00, 
- Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 23 października 2017 r. o godz. 8.30, 
- Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 24 października 2017 r. o godz. 8.30, 
- Komisja Rewizyjna 25 października 2017 r. o godz. 8.00. 
 
AD 25. ZAMKNIĘCIE OBRAD SESJI 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal wobec wyczerpania porządku 
obrad podziękował wszystkim za udział i o godzinie 12.05 zamknął obrady XXXII sesji Rady 
Gminy Stargard. 
 
 
                                                                                                      Przewodniczący Rady Gminy  

                            Edward Kosmal 

 
 
Protokołowała: 
Aleksandra Przybyszewska 
 
 


